



Engineering Village



航空学报 » 2006, Vol. 27 » Issue (3) :395-398 DOI:

论文

最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

&lt;&lt; Previous Articles | Next Articles &gt;&gt;

## 边条翼布局流场及其双垂尾抖振特性研究

李劲杰<sup>1</sup>, 杨青<sup>1</sup>, 肖春生<sup>1</sup>, 杨永年<sup>1</sup>, 牟让科<sup>2</sup>, 张积亭<sup>2</sup>, 齐丕骞<sup>2</sup>

1. 西北工业大学 翼型、叶栅空气动力学国防科技重点实验室, 陕西 西安 710072; 2. 中国飞机强度研究所, 陕西 西安 710065

## Investigation of Flow and Twin-Vertical Tail Buffet Characteristics of Leading-Edge Extension Configuration

LI Jin-jie<sup>1</sup>, YANG Qing<sup>1</sup>, XIAO Chun-sheng<sup>1</sup>, YANG Yong-nian<sup>1</sup>, MOU Rang-ke<sup>2</sup>, ZHANG Ji-ting<sup>2</sup>, QI Pi-qian<sup>2</sup>

1. National Key Laboratory of Aerodynamic Design and Research, Northwestern Polytechnical University, Xi'an 710072, China; 2. Aircraft Strength research institute, Xi'an 710065, China

摘要

参考文献

相关文章

Download: [PDF](#) (1159KB) [HTML](#) 0KB Export: BibTeX or EndNote (RIS) Supporting Info

**摘要** 对边条翼双垂尾布局模型的流场进行了激光片光源显示实验研究。实验在西北工业大学NF-3风洞三元实验段进行。实验记录了沿机身轴向从边条到垂尾后缘共8个剖面位置的流动状态。测试迎角范围 $10^\circ \sim 35^\circ$ , 风速4m/s。通过边条涡流场随迎角的发展和破裂特性与前期双垂尾抖振实验获得的模型垂尾抖振响应特性的对比分析发现: 垂尾翼根弯矩、翼尖加速度响应随迎角的变化均与边条涡的发展状态、是否破裂以及破裂程度密切相关。从而得出结论: 边条涡破裂是引起边条翼布局双垂尾抖振的主要原因。

关键词: 激光片光源 边条涡 双垂尾抖振 翼根弯矩 翼尖加速度

**Abstract:** A flow visualization experiment to a Leading-Edge Extention (LEX) Configuration is conducted in the NF-3 wind tunnel at Northwestern Polytechnical University using a laser light sheet technique. The flow visualization pictures are obtained at eight longitudinal stations from Leading-Edge Extension to the trailing edge of the vertical tail by the laser light sheet. Combining with the result of the vertical tail buffet characteristic obtained from the wind tunnel experiment, the visualization experiment come to the conclusion that the bursting of the vortex shed from LEX is the primary contributor to the twin-vertical tail buffet.

Keywords: laser light sheet LEX vortex twin-vertical tail buffet root bending moment tip acceleration

Received 2004-12-14; published 2006-06-25

## Service

- ▶ 把本文推荐给朋友
- ▶ 加入我的书架
- ▶ 加入引用管理器
- ▶ Email Alert
- ▶ RSS

## 作者相关文章

- ▶ 李劲杰
- ▶ 杨青
- ▶ 肖春生
- ▶ 杨永年
- ▶ 牟让科
- ▶ 张积亭
- ▶ 齐丕骞